
Oświadczenie złożone 

przez senatora Ryszarda Bonisławskiego 

na 78. posiedzeniu Senatu 

w dniu 10 lipca 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do minister infrastruktury i rozwoju Marii Wasiak 

Szanowna Pani Minister! 

Jedną z najbardziej oczekiwanych przez mieszkańców Łodzi i regionu inwestycją drogową jest budowa 

drogi ekspresowej S14, której dwudziestoośmiokilometrowy odcinek ma stanowić domknięcie centralnego, 

łódzkiego węzła autostrad A1 (z Gdańska do Tuszyna pod Łodzią) i A2 (od granicy państwa przez Stryków 

do Warszawy) oraz drogi ekspresowej S8 (z Wrocławia do Rzgowa pod Łodzią). 

Drogi krajowe nr 71 i 91, przez które obecnie wiodą szlaki tranzytowe, nie tylko nie są przystosowane do 

przenoszenia obciążeń, jakie na nich aktualnie występują, lecz także w znacznej części przebiegają przez 

gęsto zabudowane obszary aglomeracji łódzkiej, co stwarza wzmożone zagrożenie dla mieszkańców Łodzi, 

Zgierza, Aleksandrowa Łódzkiego i Konstantynowa Łódzkiego. 

Skutkiem istniejącego obecnie stanu rzeczy jest również znaczna uciążliwość dla mieszkających w są-

siedztwie ludzi, wynikająca z dużego natężenia hałasu oraz zanieczyszczenia powietrza wydzielanymi przez 

pojazdy spalinami, zwłaszcza że wymienione miasta nie posiadają obwodnic, którymi można wyprowadzić 

ruch tranzytowy poza granice miejscowości. 

Powstanie drogi ekspresowej S14 jako fragmentu obwodnicy aglomeracji łódzkiej zapobiegnie paraliżowi 

komunikacyjnemu Łodzi i okolicznych miast, a także znacząco poprawi komfort życia oraz bezpieczeństwo 

ich mieszkańców. 

W związku z przedstawionymi kwestiami, wziąwszy pod uwagę oczekiwania mieszkańców Łodzi i regio-

nu, proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Na jakim etapie znajduje się obecnie realizacja wspomnianego projektu? 

2. Jakie czynności zmierzające do realizacji inwestycji zostaną podjęte w najbliższym czasie? 

Z wyrazami szacunku 

Ryszard Bonisławski 

 




